

Cities of Russia



Lecturer - Trofimova Tatyana
Nikolaevna

Moscow

Moscow is the capital of Russia, its political, economic, and cultural centre. This is the most populated city in Russia and Europe. For many people from Russia and other countries the capital of Russia is a city of magnificent opportunities.

Москва – столица России, ее политический, экономический и культурный центр. Это самый густонаселенный город России и Европы. Для многих людей из России и других стран столица России – город великолепных возможностей.



Saint Petersburg

Saint Petersburg is a city on the shore of the Gulf of Finland. Established in 1703 by Peter the Great, Saint Petersburg was the capital of Russia for two centuries, and has witnessed some of the most important historical events.

Санкт-Петербург — город на берегу Финского залива. Основанный в 1703 году Петром Великим, Санкт-Петербург считался столицей России на протяжении столетий и был свидетелем некоторых из наиболее важных исторических событий.



The city is often called "Venice of the North" because of its unique architecture. Petersburg is also very famous for its special creative atmosphere that attracts artists, poets, and dreamers.

Город часто называют «Северной Венецией» из-за его уникальной архитектуры. Петербург также очень известен своей особой творческой атмосферой, которая привлекает художников, поэтов и мечтателей.

Kazan

Kazan is one of Russia's oldest cities, located on the Volga River. It is the capital of Tatarstan which is home to 115 nationalities. Over 50 % of population are tatars, with Russians constituting the second largest population group.

Казань — один из старейших городов России, расположенный на реке Волге. Это столица Татарстана, где проживает 115 национальностей. Более 50 % населения составляют татары, причем русские составляют вторую по величине группу населения.



Tatarstan is a secular republic that has over 1,000 registered religious organizations.

Islam and Orthodox Christianity are the most widespread.

Татарстан — светская республика, в которой зарегистрировано более 1000 религиозных организаций.

Наиболее распространены ислам и православие.

Nizhny Novgorod Is a City with Centuries-Long History

The Nizhny Novgorod Kremlin is the main attraction of the city and something it is rightly proud of.

The Kremlin was built at the beginning of the sixteenth century as a military fortress.

Нижегородский Кремль — главная достопримечательность города, которой он по праву гордится. Кремль был построен в начале шестнадцатого века как военная крепость.



- Nowadays, this unique open-air museum is not only a popular destination for regular guided tours, but also for special tours with elements of stage shows and quests.
- Сегодня этот уникальный музей под открытым небом является популярным местом не только для регулярных экскурсий, но и для особенных экскурсий с элементами сценических представлений и квестов.

Vladivostok

Vladivostok is a port city in the Russian Far East.

It is located on a peninsula, washed by the Sea of Japan.

Vladivostok is the capital of Primorsky Krai.

Владивосток — портовый город на Дальнем Востоке России.

Он расположен на полуострове, омываемом Японским морем.

Владивосток – столица Приморского края.

Over the last few years, a number of unique constructions and institutions have appeared in Vladivostok, including Russky and Golden Horn bridges, a huge university campus, and the Primorsky Opera Theatre.

The city hosts events of an international level, including the APEC summit, and the Eastern Economic Forum.

За последние годы во Владивостоке появился ряд уникальных сооружений и учреждений, в том числе мосты Русский и Золотой Рог, огромный университетский городок, Приморский оперный театр. В городе проходят мероприятия международного уровня, в том числе саммит АТЭС (Азиатско-Тихоокеанское экономическое сотрудничество) и Восточный экономический форум.

A magnifying glass is positioned over a yellow sticky note on a light blue background. The sticky note has the text 'Thank you For your Attention' written in a cursive font. A black pen is visible in the bottom right corner of the frame.

*Thank you
For your
Attention*